



## CEP – KAS - Monitoring Sahel

By Pieter Van Ostaeyen

Report L – (November 9, 2023 – November 16, 2023)

**November 9:**

**An-Naba' 416**

# مقتل وإصابة ٣٠ عنصرا من الجيشين النيجيري والكاميروني والميليشيات المرتدة بهجمات وتفجيرات في نيجيريا والكاميرون

أسقط جنود الخلافة هذا الأسبوع أكثر من ٢٠ قتيلًا وجريحًا من الجيشين النيجيري والكاميروني والميليشيات المرتدة بهجمات وتفجيرات منفصلة استهدفتهم في مناطق متفرقة في نيجيريا والكاميرون كما كشف مصدر خاص لـ(النبا) تفاصيل مقتل ٨ عناصر من الجيش النيجيري والميليشيات بهجمات سابقة. وفي التفاصيل، بتوفيق الله تعالى، هاجم جنود الخلافة في يوم الأحد (٢١/ربيع الآخر) حاجزا للجيش النيجيري المرتد، قرب بلدة (باما) بمنطقة (برنو)، بالأسلحة الرشاشة، ما أدى لمقتل عنصرين وإصابة ثالث بجروح، واغتنم المجهدون بندقيتين وقاذف (آر بي جي). وحصلت (النبا) على صور تظهر العنصرين القتيلين والأسلحة المغتنمة، ولله الحمد.



# مقتل وإصابة ٣٠ عنصرا من الجيشين النيجيري والكاميروني والميليشيات المرتدة

## بهجمات وتفجيرات في نيجيريا والكاميرون

في يوم الجمعة (٢٨/ربيع الأول)، ستة عناصر من الميليشيات الموالية للجيش النيجيري المرتد، قرب بلدة (مارتي) بمنطقة (برنو)، بالأسلحة الرشاشة، ما أدى لمقتلهم جميعا. وأضاف المصدر أن جنود الخلافة شنوا هجوما في يوم الاثنين (٨/ربيع الآخر) على ثكنة للجيش النيجيري المرتد، قرب بلدة (نغالا) بمنطقة (برنو)، واشتبكوا معهم بمختلف أنواع الأسلحة، ما أدى لمقتل عنصرين، ولله الحمد.

### مقتل عنصر من الشرطة النيجيرية المرتدة

وعلى صعيد متصل، استهدف جنود الخلافة في يوم الاثنين (١٥/ربيع الآخر) عنصرا من الشرطة النيجيرية المرتدة، في بلدة (باما) بمنطقة (برنو)، بسلاح رشاش، ما أدى لمقتله واغتنام بندقيته.

### إصابة عدد من الميليشيات بهجومين قرب (غامبورو)

وفي السياق ذاته، هاجم جنود الخلافة في يوم الخميس (١٨/ربيع الآخر) حاجزا للميليشيات الموالية للجيش النيجيري المرتد، في بلدة (غامبورو) بمنطقة (برنو)، بالأسلحة الرشاشة، ما أدى لإصابة عنصر وفرارهم من الحاجز، وفي يوم الاثنين (٢٢/ربيع الآخر) هاجم المجاهدون حاجزا آخر للميليشيات المرتدة، في بلدة (غامبورو) بمنطقة (برنو)، بالأسلحة الرشاشة، ما أدى لإصابة عدد منهم وفرارهم. وفي (برنو) أيضا، اشتبك جنود الخلافة في يوم الأربعاء (١٧/ربيع الآخر) مع دورية للجيش النيجيري المرتد والميليشيات الموالية له، قرب غابات (أغارنو) بالأسلحة الرشاشة، ما أدى لفرارهم، واغتنم المجاهدون قذيفتي (آر بي جي)، ولله الحمد.



خاص  
النبا

قتيلان من الجيش النيجيري المرتد، بهجوم على حاجز لهم قرب بلدة (باما) بمنطقة (برنو)

كما فجر المجاهدون في اليوم التالي، الأحد (٢١/ربيع الآخر)، عبوة ناسفة ثانية على دورية أخرى للجيش النيجيري، بين بلدي (مارتي) و(ديكوا) بمنطقة (برنو)، ما أدى لتدمير آلية رباعية الدفع ومقتل وإصابة من فيها، ولله الحمد.

### مقتل ٨ عناصر من الجيش النيجيري والميليشيات بهجومين في (برنو)

أفاد مصدر خاص لـ(النبا) أن جنود الخلافة استهدفوا

خاص  
النبا

### تدمير آليتين للجيش النيجيري ومقتل وإصابة من فيهما بتفجيرين في (برنو)

في سياق متصل، فجر جنود الخلافة في يوم السبت (٢٠/ربيع الآخر) عبوة ناسفة على دورية للجيش النيجيري المرتد، بين بلدي (كاريتو) و(داماساك) بمنطقة (برنو)، ما أدى لتدمير آلية رباعية الدفع ومقتل وإصابة من فيها.

وحصلت (النبا) على صورة للحظة تجر عبوة الناسفة.

### ولاية غرب إفريقية

أسقط جنود الخلافة هذا الأسبوع أكثر من ٢٠ قتيلًا وجرحًا من الجيشين النيجيري والكاميروني والميليشيات المرتدة بهجمات وتفجيرات منفصلة استهدفتهم في مناطق متفرقة في نيجيريا والكاميرون كما كشف مصدر خاص لـ(النبا) تفاصيل مقتل ٨ عناصر من الجيش النيجيري والميليشيات بهجمات سابقة.

### مقتل عنصرين من الجيش النيجيري وإصابة ثالث

وفي التفاصيل، بتوفيق الله تعالى، هاجم جنود الخلافة في يوم الأحد (٢١/ربيع الآخر) حاجزا للجيش النيجيري المرتد، قرب بلدة (باما) بمنطقة (برنو)، بالأسلحة الرشاشة، ما أدى لمقتل عنصرين وإصابة ثالث بجروح، واغتنم المجاهدون بندقيتين وقاذف (آر بي جي). وحصلت (النبا) على صور تظهر العنصرين القتيلين من الجيش النيجيري، ولله الحمد والمنة.

خاص  
النبا



تفجير عبوة على دورية للجيش النيجيري على طريق (كاريتو-داماساك) في (برنو)



غنائم المجاهدين بهجوم عن كثرة الجيش الكاميروني في بلدة (سيرام) بمنطقة (ماروا)

في صفوف الجيش النيجيري المرتد هاجموا ثلاث قرى للتضاريس وقتلوا والمليشيات الموالية له واغتصموا نصرانيا وأحرقوا منازل وممتلكات ألبتين وأسلحة وذخائر بهجمات لهم بعمليات متفرقة في منطقة استهدفت مواقع ودوريات لهم كما (برنو) شمالي نيجيريا.

بلدة (سيرام) بمنطقة (ماروا) شمالي الكاميرون، واشتبكوا معهم بمختلف أنواع الأسلحة، ما أدى لقتل ٣ عناصر وإصابة ٤ آخرين، واغتصم المجاهدون ٧ بنادق وقاذف قنابل (٤٠) ملم وقاذفة صواريخ (أر بي جي) وذخائر متنوعة، ولله الحمد والمنة. وحصلت (النبأ) على صورة حصرية للغنائم، ولله الحمد.

**مقتل ساحر وإحراق منزله**

على الصعيد الشرعي، بين المصدر ذاته أن جنود الخلافة قتلوا في يوم السبت (٢٠/ربيع الآخر) أحد السحرة الكافرين، في بلدة (بيتشيك) بمنطقة (برنو)، وأحرقوا منزله، ولله الحمد.

**مقتل وإصابة ٧ عناصر من الجيش الكاميروني شمال الكاميرون**

وبالانتقال إلى الكاميرون حيث هاجم جنود الخلافة في يوم السبت (٢٠/ربيع الآخر) كثرة الجيش الكاميروني الكافر، في

**النسبوع الماضي**

وفي الأسبوع الماضي كان جنود الخلافة قد أسقطوا ٩ قنار وجرحى

**Summary: 30 Nigerian and Cameroonian soldiers and militia members killed in explosions in Nigeria and Cameroon**

More than 20 Nigerian and Cameroonian soldiers and militia-members killed in various attacks in Nigeria and Cameroon. 8 more Nigerian killed soldiers were reported to an-Naba'.

**Two Nigerian soldiers killed, three wounded**

21 Rabi' al-Akhar – attack on a patrol of the Nigerian army near (Bama) – (Borno). Two killed, three wounded, weapons captured.

**Two IED attacks destroying Nigerian army vehicles, killing and wounding all on board**

20 Rabi' al-Akhar – IED attack on Nigerian army between (Karito) and (Damasak) – (Borno). One 4X4 vehicle destroyed; all on board were killed or wounded.

21 Rabi' al-Akhar – IED attack on a convoy of the Nigerian army between (Marte) and (Dikwa) – (Borno). One 4X4 vehicle destroyed; all on board were killed or wounded.

**Eight Nigerian soldiers and militia-members killed in two attacks in (Borno)**

28 Rabi' al-Awwal – six soldiers and loyalist militia-members killed near (Marte) – (Borno).

8 Rabi' al-Akhar – attack on a base of the Nigerian army near (Ngala) – (Borno). Two killed.

**One police-officer killed**

15 Rabi' al-Akhar – Police officer killed in (Bama) – (Borno)

**Some militia-members hit in two attacks near (Gamboro)**

18 Rabi' al-Akhar – attack on a militia checkpoint in (Gamboru) – (Borno), one wounded, the rest fled.

22 Rabi' al-Akhar – attack on a checkpoint in (Gamboru) – (Borno), some wounded, the rest fled.

17 Rabi' al-Akhar – attack on a Nigerian army patrol near the Algorno forests. They fled.

**A magician killed, his house burned**

20 Rabi' al-Akhar – a magician was killed, and his house burned. (Menashek) – (Borno).

**Seven Cameroonian soldiers killed in Northern Cameroon**

20 Rabi' al-Akhar – attack on a base of the Cameroonian army in (Siram) – (Marawa), northern Cameroon. Three soldiers killed, four wounded. A 40 mm mortar and ammunition captured.

**Last week**

Nine Nigerian soldiers and militia-members killed and wounded in attacks on patrols and bases. Three Christian villages attacked, two Christians were killed, their homes and possessions were burned.

**November 10:**

- Statement by az-Zallaqa Media – Urgent (Yimbuktu)



**Translation:**

November 10 – clashes with the Wagner Group. One vehicle of the Wagner Group was destroyed with an IED on the road between (Jinqa) and (Lira).

**November 11:**

- Statement by ISWAP



**Translation:**

By the grace of God, Almighty. Two days ago, soldiers of the caliphate detonated an explosive device on a 4X4 vehicle of militia working for the murtad Nigerian army. The attack took place near (Algarno) – (Borno). The vehicle was destroyed, those on board were wounded or killed. Praise be God.

- Statement by ISWAP



**Translation:**

*By the grace of God, Almighty. Two days ago, soldiers of the caliphate detonated an explosive device on a patrol of militia fighting for the murtad Nigerian army, on the road (Nigala – Nadofo) – (Borno). One 4X4 vehicle was hit, 5 were killed or wounded. Praise be God.*

**November 12:**

- **Statement by ISWAP**



**Translation:**

*By the grace of God, almighty. Yesterday, soldiers of the caliphate clashed with a patrol of the murtad Nigerian army and some of their militia, who tried to advance in the direction of the Mujahidin's base in (Algorno) – (Borno). They all fled. Praise be God.*

- **Statement by ISWAP**



**Translation:**

*By the grace of God, Almighty. Two days ago, soldiers of the caliphate attacked some militia members fighting for the murtad Nigerian army on the road between (Dikwa) and (Ajiri) – (Borno). They fled. The Mujahidin captured two motorcycles and burned another one. Praise and glory be God.*

- **Statement by ISWAP**



ISLAMIC STATE

الأحد 28 ربيع الآخر 1445 هـ

ولاية غرب إفريقية

بتوفيق الله تعالى، هاجم جنود الخلافة حاجزا للميليشيات الموالية للجيش النيجيري المرتد، في بلدة (مارتي) بمنطقة (برنو) أول أمس، بالأسلحة الرشاشة، ما أدى لفرارهم، ولله الحمد.

**Translation:**

*By the grace of God, Almighty. Two days ago soldiers of the caliphate attacked a checkpoint of militia working for the murtad Nigerian army in (Marte) – (Borno). They fled. Praise be God*

- **Statement by ISWAP**



ISLAMIC STATE

الأحد 28 ربيع الآخر 1445 هـ

ولاية غرب إفريقية

بتوفيق الله تعالى، فجّر جنود الخلافة عبوتين ناسفتين على دوريتين للجيش النيجيري المرتد، على الطريق بين بلدتي (غاجيبو) و(لوماني) بمنطقة (برنو) يوم الخميس الماضي، ما أدى لإعطاب مدرعة وآلية، ولله الحمد.

**Translation:**

*By the grace of God, Almighty. Last Thursday, soldiers of the caliphate detonated two explosive devices on patrols of the murtad Nigerian army, on the road between (Gajibo) and (Lomani) – (Borno). Two vehicles were damaged. Praise be God.*

- **Statement by ISWAP**



ISLAMIC STATE

الأحد 28 ربيع الآخر 1445 هـ

ولاية غرب إفريقية

بتوفيق الله تعالى، هاجم جنود الخلافة حاجزا للجيش النيجيري المرتد، قرب بلدة (مرارابا) بمنطقة (برنو) أول أمس، بالأسلحة الرشاشة، ما أدى لمقتل 3 عناصر وإصابة اثنين آخرين، واغتنم المجهدون بندقية وقاذف (آر بي جي)، ولله الحمد.

**Translation:**

*By the grace of God, Almighty. Two days ago, soldiers of the caliphate attacked a checkpoint of the murtad Nigerian army, close to (Mararaba) – (Borno). 3 soldiers were killed, 2 others wounded. One rifle and one RPG were captured. Praise be God.*

- **Statement by ISWAP**



**Translation:**

*By the grace of God, Almighty. Soldiers of the caliphate attacked a base of Kafir Burkinabe soldiers in (Tshakamari) – (Mora). Two killed, three wounded, the rest fled. The Mujahidin captured a motorcycle, ammunition and supplies and safely returned to their base. Praise be God.*

- **Statement by ISWAP**



**Translation:**

*By the grace of God, Almighty. Last Wednesday, soldiers of the caliphate attacked a patrol of militia working for the murtad Nigerian army who tried approach the positions of the Mujahidin close to (Sambisa) – (Borno). They fled. Praise be God.*

- **Statement by ISWAP**



**Translation:**

*By the grace of God, almighty. Last Wednesday, soldiers of the caliphate attacked a patrol of militia fighting for the murtad Nigerian army, who were approaching a base of the Mujahidin close to (Algorno) – (Borno). They fled. Praise be God.*



### November 13:

- Statement by az-Zallaqa Media – *Troops of the Mujahidin blew up vehicles of the Malian Army*

عبوات المجهدين تنسف آليات الجيش المالي

منبر الفرسان [ مؤسسة الزلاقة | جماعة نصره الإسلام والمسلمين ] منطقة ماسينا

بتوفيق الله تعالى إستهدف المجهدون آليات الجيش المالي ومرتزقة فاغرن بأربعة عبوات ناسفة على الطريق الرابط بين نيونو ومركلا بولاية سيغو، وقد أسفر عن سقوط قتلى في صفوف العدو وتدمير آيتين وذلك في يوم الخميس 25 ربيع الآخر 1445 هـ الموافق لـ 9 نوفمبر 2023م وفي يوم الجمعة 26 ربيع الآخر 1445 هـ الموافق لـ 10 نوفمبر إستهدف المجهدون الجيش المالي ومرتزقة فاغرن بعبوة ناسفة بين جنقا وليرا وقد أسفر عن مقتل 6 وجرح 4 آخرون في صفوف العدو ولله الحمد والمنة

29 ربيع الآخر 1445 هـ الموافق 13 نوفمبر 2023 م رقم / 72

### Summary:

November 9 – four IED attacks on vehicles of the Malian Army and the Wagner Group on the road between (Niono) and (Markala) – (Segou). Two vehicles destroyed, some enemies killed.

November 10 – IED attack on the Malian Army and the Wagner Group between (Jinqa) and (Lira). 6 killed, 4 wounded.



## November 14:

- Statement by ISWAP



### Translation:

By the grace of God, Almighty. Two days ago soldiers of the caliphate attacked a base of the Kafir Cameroonian army, in (Kangaliri) – (Marawi). Two were killed, two others wounded, the rest fled. The Mujahidin captured ammunition and some of their belongings and returned safely to base. Praise be God.

- Statement by az-Zallaqa Media – Ambush on the Burkinabe army between (Kogi) and (Samaga)



### Summary:

November 9 – ambush on the Burkinabe army between (Kogi) and (Samaga) – (Kagbiloro). One killed, the rest fled. Weapons, one care and motorcycles captured.

November 8 – IED attack on a military vehicle of the Burkinabe army. Vehicle destroyed; all on board were killed or wounded.

- Statement by az-Zallaqa Media – *Attack with explosives on the Nigerien army in (Kunari) – (Kira)*



**Summary:**

November 7 – IED attack on a Nigerien army truck in (Konari Kira) – (Sai). Vehicle destroyed. All on board were killed or wounded.

**November 15:**

- Statement by ISWAP



**Translation:**

By the grace of God, Almighty. Yesterday, soldiers of the caliphate attacked a checkpoint of the murtad Nigerian army in (Bama) – (Borno). They fled. Praise be God.

- Statement by ISWAP



**Translation:**

By the grace of God, Almighty. Two days ago, soldiers of the caliphate attacked a number of Kafir Christians close to (Chibok) – (Borno). One was killed, the rest fled. The Mujajidin captured some of their possessions. Praise be God.

**November 16:**

- Statement by az-Zallaqa Media – 5 Burkinabe soldiers killed in (Bugundi)



**Summary:**

November 7 – IED ambush on a Burkinabe army convoy. One vehicle destroyed; five killed. Weapons and motorcycles captured.

- Statement by az-Zallaqa Media – *Ambush on the Togolese army between (Tiuri) and (Saloga)*

نصب كمين للجيش التوغولي بين تيوري و سالوغا

منبر الفرسان | مؤسسة الزلاقة | جماعة نصرة الإسلام والمسلمين | منطقة بوركينا

بفضل الله تعالى تمكن مجاهدو جماعة نصرة الإسلام والمسلمين من نصب كمين للجيش التوغولي بين (تيوري و سالوغا) مما أسفر عن مقتل (3) من العدو وغنم المجهدون آلية عسكرية و(4) أسلحة خفيفة و(3) صناديق ذخيرة دوشكا وذلك يوم السبت 27 ربيع الآخر 1445هـ - الموافق 11 نوفمبر 2023م ولله الحمد والمنة

3 جمادى الأولى 1445هـ | 16 نوفمبر 2023 م

رقم | 76

**Summary:**

November 11 – ambush on the Togolese army between (Tiuri) and (Saloga). 3 killed. Several weapons captured.



- Statement by az-Zallaqa Media – Several massacres committed by the Malian Army

## مجازر متعددة ضد المدنيين على يد الجيش المالي

منبر الفرسان [ مؤسسة الزلاقة | جماعة نصرة الإسلام والمسلمين ] منطقة ماسينا

بِسْمِ اللَّهِ الرَّحْمَنِ الرَّحِيمِ

في الآونة الأخيرة من الشهر الماضي قام الجيش المالي ومرتزقة فاغر بعدة مجازر في ولايتي سيغو وموبتي ، ففي يوم الثلاثاء 23 ربيع الآخر 1445هـ قتلوا 12 شخصا من المدنيين العزل قرب جابلي وملودو بولاية سيغو ، كما هجموا على مخيم من أهل البوادي قرب لوغيل فقتلوا عددا منهم وأحرقوا الخيام والمواشي ولاحول ولاقوة إلا بالله ، وفي يوم الجمعة 26 ربيع الآخر 1445هـ الموافق لـ 10 نوفمبر 2023م ارتكب الجيش المالي ومرتزقة فاغر مجزرة في قرية جانكي فقتلوا 8 أشخاص من بينهم ولد صغير ، إنا لله وإنا إليه راجعون ولا حول ولا قوة إلا بالله

3 جمادى الآخر 1445هـ الموافق 16 نوفمبر 2023م رقم / 73

**Summary:**

The Malian Army and the Wagner Group were involved in a number of massacres in (Siko) and (Mopti). On 23 Rabi' al-Akhar 12 villagers were killed close to (Jabali) and (Molodo) – (Siko). Other people were attacked and killed. Their property was burned.

November 10 – another massacre of the Malian Army and the Wagner Group in (Janki); 8 people were killed.